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Til Fanø Byråd 
 
Vedrørende høj grundvandsstand i øens sommerhusområder 
 
Vi er meget tilfredse med, at der fra kommunens side er opmærksomhed på problemet med 
meget høj grundvandsstand rigtig mange steder på øen. 
Flere sommerhusejere står i en yderst vanskelig situation med grundvand ikke bare på 
grunden, men også i garager og udhuse. Enkelte står i værste fald overfor vand i selve 
sommerhuset.  
Vi ved, at flere har oplevet, at forsikringen har sagt fra overfor at dække kommende 
vandskader, hvis ikke der gøres en indsats for at holde grundvandet væk fra sommerhuset. En 
indsats som de pågældende ikke selv har nogen mulighed for at gennemføre. 
Mange steder er der også problemer med nedsivningsanlæg og septictanke, som ikke bare 
giver udfordringer ved brug af sommerhusene, men som også kan være kilde til forurening af 
vandløb. 
Den høje grundvandsstand giver selvsagt også fremkommeligheds problemer for ikke bare 
sommerhusejere men også øens sommerhuslejere og håndværkere. 
 
Vi tror, at den eneste langsigtede løsning er at få gennemført de tiltag, der er anført i 
klimatilpasningsplanen. 
Og som byrådet har afsat penge til at få igangsat.  
Men så vidt vi kan læse kommunens dagsordener, er der ikke afsat midler til fuld 
gennemførelse af tiltagene. 
 
  



 
Fanøs sommerhus grundejerforeninger skal derfor opfordre kommunen til inden næste 
vinter at få gennemført de tiltag i klimatilpasningsplanen, som vedrører 
problemerne med den høje grundvandsstand. 
 
Fanø Kommune skal iøvrigt være opmærksom på, at der er kommet flere lokaliteter til med 
høj grundvandsstand efter udarbejdelsen af klimatilpasningsplanen. 
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